
Folketingets Sundhedsudvalg har den 18. januar 2011 stillet følgende 
spørgsmål nr. 367 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som her-
med besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Hæstorp Ander-
sen (S).

Spørgsmål nr. 367:
’’Som opfølgning på ministerens svar på SUU alm. del - spørgsmål - 278 om 
overbetalingssagen bedes ministeren oplyse, hvorfor de dokumenter, som af 
hensyn til regionernes forhandling med privathospitalerne ikke kunne udleve-
res i foråret 2009, ikke blev sendt til de personer, der har søgt aktindsigt, da 
forhandlingerne mellem regioner og privathospitalerne var afsluttet, men først 
1½ år senere.”

Svar:

Jeg kan hertil oplyse, at en anmodning om aktindsigt i henhold til offentlig-
hedsloven besvares ud fra de faktiske forhold, der foreligger på tidspunktet for 
afgørelsen af aktindsigtsanmodningen. 

Hensynet til regionernes forhandling med privathospitalerne gjorde sig gæl-
dende på tidspunktet for besvarelserne af aktindsigtsanmodningerne i foråret 
2009. Offentlighedsloven indebærer ikke en pligt for ministeriet til at genoptage 
anmodningerne om aktindsigt, da forhandlingerne mellem parterne var afslut-
tet.

Med venlig hilsen
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